
   
 

   
 

Zápis 

z 8. zasedání akademického senátu FTOP ze dne 03.11.2021 

Přítomni: doc. Ing. Michael Pohořelý, Ph.D., Ing. Eliška Purkarová, Ph.D., Ing. Vojtěch Kouba, Ph.D., 

Ing. Jiří Kroužek, Ph.D., Ing. Zdeněk Varga, Ing. Veronika Váchová, Ing. Jaromír Valtr, 

Bc. Robert Kvaček, Bc. Blanka Pilátová 

Omluveni:  

Hosti: prof. Ing. Vladimír Kočí, Ph.D., MBA, doc. Ing. Karel Ciahotný, CSc., 

doc. Dr. Ing. Martin Kubal 

Schválený program (9/0/0) 

1. Projednání připomínek ke studijnímu programu – Omezování klimatických změn 
2. Odpovědi na otázky senátu k založení nového ústavu 
3. DOD a exkurze studentů na ústavech 
4. Informace o průběhu voleb 
5. Informace z K3S 

1. Projednání připomínek ke studijnímu programu – Omezování klimatických změn 
Doc. Ing. Karel Ciahotný, CSc. přednesl odpovědi na připomínky akademického senátu ze 6. zasedání. 

Osvětlil důvody, které vedly k aktuálnímu složení navrhovaného studijního programu a ubezpečil 

senát, že při přepracovávání studijního programu bude řešena duplicita a chronologie určitých 

předmětů a také bude blíže specifikována jejich náplň. 

Studentští senátoři doporučili zařazení předmětů týkajících se „soft skills“ ve spolupráci s Poradenským 

a kariérním centrem VŠCHT, což by mohlo zlepšit uplatnění studentů v praxi. Dále bylo navrženo 

zařazení analytické chemie a jazykových předmětů mezi volitelné či povinně volitelné předměty. 

Doc. Ing. Karel Ciahotný, CSc. tyto poznámky kvitoval pozitivně s tím, že prostor pro doplnění 

studijního programu je, neboť program zatím není na plných 180 kreditech. 

2. Odpovědi na otázky senátu k založení nového ústavu 
Prof. Ing. Vladimír Kočí, Ph.D., MBA přednesl prezentaci s odpověďmi na otázky akademického senátu 

ze 6. zasedání, které se týkaly například personálního zajištění a rozvojové a pedagogické vize. Co se 

týče personálního zajištění, prof. Ing. Vladimír Kočí, Ph.D., MBA plánuje posílit tým vyčleněného 

ústavu o docenty habilitacemi stávajících spolupracovníků (Ing. Michal Šyc, Ph.D., Ing. Libor 

Ansorge, Ph.D., Ing. Tatiana Trecáková, Ph.D., RNDr. Mgr. Markéta Šerešová a Ing. Jan Pešta).  

Prof. Ing. Vladimír Kočí, Ph.D., MBA byl požádán, aby senátu dodal krátkou zprávu o vizi budoucího 

směřování nového ústavu. 

Byla rozvedena debata ohledně vzniku studijního programu zaměřeného na udržitelnost. V první řadě 

by podle slov prof. Ing. Vladimíra Kočího, Ph.D., MBA mělo smysl akreditovat magisterský program 

a případně později i bakalářský studijní program. Senát se s tímto výrokem shoduje. 

Akademický senát vidí velký přínos v akreditování nového studijního programu týkajícího se 

udržitelnosti, neboť má velký potenciál přilákat nové studenty z jiných škol. Senát se v návaznosti 

shodl, že odloží hlasování o vzniku nového ústavu, než bude podán a schválen záměr o vytvoření 

magisterského studijního programu s tematikou udržitelnosti. 

V návaznosti na požadavek senátu na vyčíslení finančního dopadu rozdělení na ústav 240 představil 

doc. Dr. Ing. Martin Kubal, vedoucí ústavu 240, svůj odhad, který zaslal před zasedáním senátorům jako 



   
 

   
 

dopis. Ve shodě s panem děkanem deklaroval, že se jedná o formální krok, neboť k finančnímu dělení 

mezi 240 a Jankovcovu dojde nezávisle na dělení ústavu. Dělení tedy bude činit buď budoucí vedení 

fakulty, nebo vedoucí ústavu v případě nevyčlenění nového ústavu. Doc. Dr. Ing. Martin Kubal dále 

podpořil vytvoření nového ústavu a také zmínil jisté nepřesnosti svého odhadu v důsledku absence 

přesných vstupních dat pro analýzu dopadů. Na dotaz od Ing. Vojtěcha Kouby, Ph.D., zda snížení 

rozpočtu ústavu 240 povede k zásadnímu snižování úvazků některých nevyčleněných zaměstnanců 

nebo k jejich propouštění, doc. Dr. Ing. Martin Kubal odpověděl, že nepovede. 

3. DOD a exkurze studentů na ústavech 
Senát byl seznámen s informací, že zatím je plánována standardní prezenční forma Dnů otevřených 

dveří na VŠCHT, avšak je třeba počítat s možností, že kvůli epidemické situaci bude DOD v online formě. 

Ohledně exkurzí na ústavy FTOP pro studenty (primárně 2. a 3. ročníku) senát požádal 

Bc. Roberta Kvačka o vyhotovení analýzy, jakou formu exkurzí by studenti nejvíce uvítali a která bude 

provedena primárně na studentech 2. ročníku. Z důvodu epidemické situace letos pravděpodobně 

případné exkurze proběhnou v online formě. 

4. Informace o průběhu voleb 
Doc. Ing. Michael Pohořelý, Ph.D. a Ing. Vojtěch Kouba, Ph.D. informovali senát ohledně průběhu 

volby děkana FTOP. Celkem bylo nominováno 9 kandidátů, z nichž nominaci přijali dva: 

prof. Ing. Pavel Jeníček, CSc. (ústav 217) 

doc. Ing. Ondřej Jankovský, Ph.D. (ústav 101) 

Senát ve spolupráci s navrženými kandidáty stanovil termín veřejné debaty na 16.11. od 13:00. V rámci 

debaty se oba kandidáti nejprve představí (cca 10min prezentace) a dále bude následovat moderovaná 

diskuze.  

Veřejná debata s kandidáty na děkana FTOP proběhne z důvodu epidemické situace hybridní nebo 

online formou. Moderátorem debaty bude doc. Ing. Michael Pohořelý, Ph.D. Otázky akademického 

senátu budou kandidátům dodány 9.11. 

Ing. Jaromír Valtr informoval senát o průběhu přípravy voleb do AS FTOP a AS VŠCHT, která probíhá 

bez výrazných problémů. Úprava volebních komisí dle nového Volebního řádu se jeví jako efektivní. 

Kandidátů pro všechny volební skupiny týkajících se FTOP je dostatek pro obsazení volených mandátů. 

5. Informace z K3S 
Bc. Robert Kvaček informoval senát o dění na výjezdním zasedání K3S, které proběhlo 22.–24.10. 

Studentští senátoři a spolky díky výjezdnímu zasedání navázali užší spolupráci. Zástupcům jednotlivých 

ústavů byla nabídnuta možnost publikace populárně – naučných článků skrze oddělení komunikace. 

V případě zájmu některého z akademiků je vhodné kontaktovat vedoucího oddělení komunikace 

Mgr. Michala Janovského. 

 

 

 

Zapsal          Za správnost 

Ing. Jaromír Valtr        Ing. Zdeněk Varga 


